
                                     PROTOKÓŁ  Nr XXXIV/2014

z XXXIV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój, odbytej w dniu 25 czerwca 2014. w budynku administracyjnym
Urzędu Gminy w Solcu-Zdroju, w godz. 8˚˚ do 10.20. 

                                Ad.1.  Otwarcia XXXIV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Czesław Stępień.  Przywitał obecnych  na Sesji: radnego  powiatu Jerzego
Kordosa,  radnych Rady Gminy, sołtysów i gości zaproszonych.  
       Przewodniczący Rady poinformował,  że na ogólny stan 15 –tu radnych obecnych jest  
12-tu , co stanowi   quorum uprawnione do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Nieobecni na Sesji radni:  Stanisław Doktór, Kazimierz Pałys, Jacek Żółtak .
Lista obecności – w załączeniu.
                               Ad.2. Przewodniczący Rady  przedstawił porządek posiedzenia:
   1.Otwarcie XXXIV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
  2.Przyjęcie porządku XXXIV Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.
  3.Przyjęcie Protokołu z  XXXIII Sesji Rady Gminy.
  4.Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXXIII Sesji Rady Gminy   
    Solec-Zdrój.
  5.Informacja o zarządzeniach wydanych przez Wójta Gminy. 
  6.Interpelacje i zapytania radnych. 
  7. Uchwała w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy za
2013 rok.
8. Uchwała w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Solec-Zdrój na 2014 rok.
9. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014 - 2021.
10. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty uzdrowiskowej w miejscowości Solec-Zdrój.
11. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 
tych odpadów.
12. Uchwała w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych.
13. Uchwała w sprawie przystąpienia do Lokalnej Organizacji Turystycznej.
14.  Uchwała  w  sprawie  przystąpienia  do  zmiany  planu  przestrzennego  zagospodarowania  Gminy
Solec-Zdrój.
15. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
16. Wolne wnioski i zapytania.
17. Zakończenie obrad.
Porządek posiedzenia został przyjęty bez uwag, jednogłośnie.
                               Ad.3. Nikt z obecnych radnych nie zgłosił zastrzeżeń ani uwag do 
protokołu z  XXXIII Sesji Rady Gminy. Protokół uznany został za przyjęty .      
                                Ad.4. Wójt Adam Pałys przedstawił sprawozdanie z wykonania 
uchwał podjętych na XXXIII Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój. 
Radni nie zgłosili żadnych uwag.
Sprawozdanie - w załączeniu
                                Ad.5. Następnie Wójt  przedstawił informację o zarządzeniach 
wydanych  w okresie między Sesjami.
Nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 
Informacja – w załączeniu.                               
                                Ad.6. W interpelacjach i zapytaniach radnych głos zabrali:
Radny  Jan Żubrowski:
- Do 15 maja br. dyrektorzy szkół przedłożyli projekty organizacyjne na nowy rok szkolny. Jak będą 
funkcjonować placówki w przyszłym roku szkolnym?



- Czy szkoły są przygotowane na przyjęcie do pierwszych klas 6-latków? Czy jest odpowiedni sprzęt, 
stoliki, plac zabaw? Nauczyciel powinien mieć przydzielonego asystenta. Czy ta osoba będzie posiadać
wykształcenie pedagogiczne?
- W nazwie gimnazjum dopisać „św.” Jan Paweł II.
- Tablice z nazwami szkół zawieszone są na budynku szkolnym w niewłaściwej kolejności.
- Na osiedlu przybywa dzieci. Utworzyć plac zabaw przed blokiem.
- Założyć przed blokiem oświetlenie uliczne.
- Działkę przy stacji gazowej w Solcu przeznaczyć na poszerzenie cmentarza parafialnego.
- Zabezpieczyć barierkami zakręt przy nowo budowanej drodze na Strażniku.
Radny Józef Zych:
- Zrobić drogę w stronę Rzegocina.
- Droga do p. Mariańskich.
- do powiatu: Pobocza drogi powiatowej z Solca do Piasku są bardzo zarośnięte.
Radny Czesław Zeliasz:
- Pobocza powinny być koszone dużo wcześniej, a nie dopiero wczoraj i na większej szerokości.
- Droga do p. Treli.
Radny Paweł Fortuna:
- Pobocza są nieprawidłowo wykaszane.
- Połatać dołki na drodze Włosnowice – Solec.
- Droga wykonana z destruktu wygląda już lepiej, teraz należałoby zrobić pobocza.
- Droga na Błonie.
Radny Włodzimierz Grabda:
- Dokończyć budowę dróg do posesji w całej gminie.
- Destrukt jest za mało elastyczny, ale może jeszcze się poprawi.
- do powiatu: Wykosić pobocza drogi na Żuków.
Radny Jan Powroźnik:
- do powiatu: na zakręcie drogi z Solca na Strażnik często dochodzi do wypadków.  Należy 
zabezpieczyć go barierami.
Radny Józef Nowak:
- do powiatu: Wykaszać prawidłowo pobocza zwłaszcza na zakrętach.
- Przywałować lepiej drogę zrobioną w Kikowie.
- Zrobić drogę do p. Rygał. Jest to krótki odcinek o długości 100 m i 2 m szerokości.
Radny Stanisław Żelazny:
- Dokończyć wycinanie krzaków przy drodze na Sznury.
- do powiatu: Na całej długości drogi Zielonki – Solec znajduje się linia ciągła, nie pozwalająca na 
wyprzedzanie pojazdów. Należy sprawdzić czy na pewno tak powinno być?
Radny Jerzy Kopeć:
- Droga do p. Angelusa.
Radny Jerzy Łukasiewicz:
- do powiatu: Ma odbyć się odbiór drogi Zborów – Żuków a droga do chwili obecnej nie jest zrobiona.
- Ustawić lustro przy wyjeździe z drogi Włosnowice – Zborów.
- Zawałować drogę pod p. Świechem. Dwie studzienki są przysypane.
- Obniżyć drogę pod Czerwone Doły.
Radny Adrian Babiarz:
- do powiatu: Ustawić barierki naprzeciwko kościoła w Piestrzcu.

              Ad.7. Przewodniczący  Czesław Stępień  poinformował , że radni otrzymali  projekty 
uchwał  do zapoznania się. Odbyły się również  posiedzenia komisji stałych Rady  Gminy , podczas 
których mieli możliwość zgłaszania swoich uwag, poprawek i wydać stosowną opinię. Wszystkie 
przedłożone projekty  otrzymały pozytywną opinię komisji.
       Następnie, z upoważnienia Komisji Rewizyjnej z uwagi na nieobecność jej przewodniczącego, 
Skarbnik Gminy Zofia Kopeć odczytała wniosek Komisji  pozytywnie opiniujący  wykonanie budżetu 
Gminy Solec-Zdrój za 2013 rok i występujący jednocześnie o udzielenie Wójtowi Gminy absolutorium 



z tytułu prawidłowego wykonania tegoż budżetu.  Skarbnik Gminy  poinformowała radnych o podjętej
przez RIO uchwale zawierającej pozytywną opinię przedłożonych przez Wójta sprawozdań z 
wykonania budżetu za 2013 rok oraz odczytała  uchwałę II Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej z dnia 22 maja 2014 r. w sprawie opinii o wniosku dotyczącym udzielenia 
absolutorium.
Przewodniczący Rady Czesław Stępień odczytał uchwałę w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 
absolutorium . 
Nikt z radnych nie zgłosił pytań ani uwag  do przedstawionej uchwały.
Uchwała poddana pod głosowanie  została przyjęta następującą ilością głosów:
Za przyjęciem – 12 głosów,
Przeciw – 0 głosów,
Wstrzymało się – 0 głosów. 
Uchwała nr XXXIV/191/2014 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu  wykonania 
budżetu Gminy za 2013 rok – w załączeniu.
                       Ad.8. Przewodniczący Rady Czesław Stępień odczytał uchwałę w sprawie zmian budżetu 
gminy na 2014r. 
Skarbnik Zofia Kopeć omówiła zmiany wprowadzone do budżetu w okresie po odbyciu posiedzeń 
komisji stałych Rady Gminy. Nikt nie zgłosił uwag do przedstawionego projektu zmian. 
 Uchwała została przyjęta następującą ilością głosów:
za przyjęciem – 12 głosów, przeciw – 0 głosów, wstrzymało się – 0 głosów.
Uchwała Nr  XXXIV/192/2014 w sprawie zmiany budżetu gminy Solec-Zdrój na 2014 rok    – w 
załączeniu.

Ad.9. Nie budziła żadnych zastrzeżeń uchwała  w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 2014 – 2021. 
Odczytana i poddana pod głosowanie została przyjęta 12-oma głosami „za”, 0 – przeciw, 0 – 
wstrzymujących się.
Uchwała Nr XXXIV/193/2014 w sprawie  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Solec-Zdrój na lata 
2014 - 2021 – w załączeniu.
                       Ad.10.  Przewodniczący Czesław Stępień odczytał uchwałę zmieniającą uchwałę w 
sprawie opłaty uzdrowiskowej. Nikt z obecnych nie zgłosił uwag ani zastrzeżeń . Poddana pod 
głosowanie otrzymała następującą ilość głosów:
Za przyjęciem – 12 radnych,
Przeciw – 0 radnych, 
 Wstrzymało się – 0 radnych.
Uchwała Nr XXXIV/194/2014 zmieniająca uchwałę w sprawie opłaty uzdrowiskowej  w miejscowości 
Solec-Zdrój – w załączeniu.
                       Ad.11. Następnie Przewodniczący odczytał uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 
określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów.
Radny Jerzy Łukasiewicz zasygnalizował, że uchwała powstała z jego inicjatywy i dwóch radnych, 
którzy podpisali się pod wnioskiem.
 Poddana pod głosowanie uchwała  otrzymała następującą ilość głosów:
Za przyjęciem – 12,
Przeciw – 0,
Wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr XXXIV/195/2014  zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych  od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów– w załączeniu.
                     Ad.12. W dalszej kolejności Przewodniczący odczytał uchwałę w sprawie  zaliczenia drogi 
do kategorii dróg gminnych. Nawiązując do projektu uchwały radny Jerzy Łukasiewicz zapytał czy po 
przekwalifikowaniu drogi nadal będzie na niej parking?



Wójt wyjaśnił, że droga będzie wyłączona z ruchu pojazdami. Na terenie Solca jest wystarczająca ilość 
parkingów.
Poddana pod głosowanie uchwała została przyjęta 12-oma głosami „za”, 0 – przeciw,  0 – 
wstrzymujących się.
Uchwała Nr XXXIV/196/2014 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych – w załączeniu.
                      Ad. 13. Nie budziła zastrzeżeń odczytana i poddana pod głosowanie uchwała w sprawie 
przystąpienia do Lokalnej Organizacji Turystycznej. Została przyjęta głosami:
Za- 12, 
przeciw – 0,
Wstrzymało się – 0.
Uchwała Nr XXXIV/167/2014 w sprawie przystąpienia do Lokalnej Organizacji Turystycznej – w 
załączeniu.
                       Ad.14. Jednogłośnie, bez zastrzeżeń została przyjęta uchwała w sprawie przystąpienia do 
zmiany planu przestrzennego zagospodarowania gminy. Odczytana i poddana pod głosowanie 
otrzymała 12 głosów „za, 0 – przeciw, 0 – wstrzymało się od głosu.
Uchwała Nr XXXIV/198/2014 w sprawie przystąpienia do zmiany planu przestrzennego 
zagospodarowania gminy Solec-Zdrój – w załączeniu.
            W dalszym ciągu obrad Przewodniczący udzielił głosu Wójtowi Gminy Adamowi Pałysowi. Wójt 
przywitał przybyłych na Sesję uczniów posiadających  najwyższą średnią ocen w szkole oraz laureatów
olimpiad przedmiotowych i ich rodziców. Poinformował zebranych o przyjętej przez Radę uchwale 
przyznającej jednorazowe stypendia dla najlepszych uczniów szkoły podstawowej i gimnazjum. 
Następnie wręczył każdemu uczniowi bon wartościowy na kwotę 200 zł a rodzicom listy gratulacyjne. 
Pan Dariusz Barański w imieniu rodziców podziękował za docenienie pracy uczniów, rodziców i 
nauczycieli.
                        Ad.15. Odpowiedzi na zgłoszone zapytania i interpelacje radnych  udzielili:
Wójt Adam Pałys:
- Projekty organizacyjne szkół zostały złożone. Niektóre wątpliwości będą rozwiązywane podczas 
przerwy wakacyjnej.
- Szkoły są przygotowane na przyjęcie 6-latków do pierwszej klasy.
- Do zmiany tablicy z nazwą gimnazjum , w pierwszej kolejności niezbędna jest zmiana statutu w 
części dotyczącej nazwy.
- Zwróci uwagę na kolejność zawieszonych tablic na budynku szkoły.
- Budowa placu zabaw przed blokiem jest na razie niemożliwa. Jednak z taką propozycją mieszkańcy 
mogą wystąpić również do spółdzielni mieszkaniowej. 
- Nie dokonano jeszcze wyboru koncepcji oświetlenia ulicznego. Jeżeli nie zostanie zastosowana nowa 
metoda, to oświetlenie będzie działało na dotychczasowych zasadach a braki będą uzupełniane.
- Działka przy stacji gazowej nie może być przeznaczona na cmentarz ponieważ jest  podmokła. 
Obecnie spływa dużo wniosków o zmianę m.p.z.p. i studium uwarunkowań więc może znajdzie się 
jakieś inne rozwiązanie.
- Rozważy możliwość zabezpieczenia zakrętu na drodze w Strażniku.
- Jeżeli drogi z destruktu będą nadawały się do użytkowania, to pozostałe będą robione z tego samego
materiału.
- Wystąpi do powiatu o prawidłowe wykaszanie poboczy.
-  Droga Solec – Włosnowice będzie zalana masą asfaltową.
- Wystąpi do powiatu z wnioskiem o rozważenie zabezpieczenia zakrętu na drodze do Strażnika od 
strony Solca.
- Rów przy drodze na Sznury znajduje się w granicach działek i jest własnością prywatną. Właściciel 
nie pozwolił na jego wyczyszczenie, sam też tego nie robi.
- Droga do p. Angelusa będzie wykonana w miesiącu VI – VII ze środków przyznanych od marszałka.
- Termin wykonania drogi Zborów – Żuków jest wyznaczony na koniec czerwca. Prace do tego czasu 
powinny być wykonane.
- Wystąpi do powiatu o ustawienie lustra przy skrzyżowaniu w Zborowie.



- Sprawdzone zostaną studzienki i droga pod p. Świechem.
- Droga na Czerwone Doły będzie obniżona.
- Wystąpi z wnioskiem do powiatu o ustawienie barierek naprzeciwko kościoła w Piestrzcu.
Radny powiatu Jerzy Kordos:
- Wspólnie z radnym wyjaśniono , że zgłoszony wniosek o ustawienie barierek dotyczy miejsca na 
przeciwko kościoła nie zaś barierek wokół kaplicy.
- Droga Zborów – Żuków powinna być zrobiona do końca czerwca. Wykonawca , z uwagi na dużą ilość 
prac, nie daje rady  wykonać wszystkich robót w terminie. Nie wiadomo więc czy droga będzie oddana
do końca czerwca.
- Jest zakupiony ciągnik i kosiarki. Od początku czerwca prowadzone jest wykaszanie poboczy. Dróg 
powiatowych jest dużo , ok. 620 km i pracownicy nie są w stanie  wszystko szybko wykosić.
- W najbliższych dniach odbędzie się przetarg na budowę drogi Zborów – Żuków.
                Ad.16. W wolnych wnioskach głos zabrali:
Pan Andrzej Gądek:
- Od dłuższego czasu zgłasza potrzebę oświetlenia Ludwinowa. Potrzebny byłby również plac zabaw. 
Jako mieszkaniec płaci wysokie podatki a jego wnioski nie są realizowane.
- Wystąpić do Urzędu Marszałkowskiego o regulację Strumienia.
- Przez Sznury ciężko jest przejechać bo utrudniają to zakrzaczenia rowu. Niektórzy właściciele nie 
żyją, więc może zlecić czyszczenie rowu  ze środków funduszu sołeckiego.
Pan Czesław Zeliasz:
- do powiatu: rozpocząć budowę drogi Magierów – Piestrzec od strony Magierowa.
- do Wójta: P. Trela z Piestrzca opłaca regularnie za odbiór śmieci, a te nie są od niej  odbierane.
Pan Jan Powroźnik:
- Uzupełnić oświetlenie uliczne już teraz, nie czekając na rozwiązanie sprawy nowego oświetlenia.
Pan Stanisław Żelazny:
- Oświetlenie w Świniarach.
Pan Stanisław Grochowski:
- Podziękował za wykonane w Piasku drogi dojazdowe do posesji, za przepusty na drogę do Gadawy. 
Pozostały do dokończenia rowy.
Pan Wiesław Sowiński:
- Zarośnięte pobocza drogi przy dużym  natężeniu ruchu  powodują zagrożenie bezpieczeństwa. 
Właścicielom działek dać nakaz czyszczenia.
- Uważa, że dobrze się stało, że Gmina dąży do zmiany planu przestrzennego zagospodarowania. 
Mieszkańcy posiadający grunty określane jako zalewowe powinni mieć możliwość ich zabudowy.
Pan Włodzimierz Grabda:
- Zrobić drogę do p. Magdziarzów i do świetlicy.
Pan Kopeć Jerzy:
- Z uwagi na niskie ciśnienie będą wprowadzone ograniczenia w dostawie wody w Sułkowicach. 
Pani Mieczysława Kopeć:
- Droga od p. Nowaka do p. Kuca.
Pan Wiesław Sowiński:
- Droga Ludwinów – Wełnin.
Pan Waldemar Korniłowicz:
- do powiatu: Część poboczy jest nie wykoszona, ulice w Solcu nie są uprzątnięte.
Wójt Adam Pałys:
- Jest szereg przysiółków wymagających założenia oświetlenia ulicznego, ale wymagają one w 
pierwszej kolejności opracowania projektu.  W Solcu nie wszystkie ulice są oświetlone. Obecnie 
będzie możliwość ubiegania się o środki na oświetlenie ulic i może pozwoli to na uzupełnienie 
oświetlenia w gminie.

- Po każdej Sesji na której zgłaszane są wnioski o regulację cieków, stosowne wnioski są wysyłane do 
dyrekcji Zarządu Melioracji i Urządzeń Wodnych w Kielcach.



- Pobocza drogi na Sznury można wykosić z funduszu sołeckiego. W przypadku jeżeli jest 
zaangażowanie mieszkańców to Wójt również stara się pomóc.
- Droga Magierów –Piestrzec jest ujęta do realizacji ze środków powodziowych i będzie zrobiona .
- Droga Ludwinów – Wełnin była zgłaszana do naprawy.
- Ograniczenie dostawy wody w Sułkowicach związane jest ze zmniejszoną wydajnością ujęcia, 
którego nie opłaci się czyścić, ponieważ w planach jest podłączenie wodociągu do ujęcia w 
Magierowie.
- W miarę posiadanych środków finansowych będą robione wszystkie małe odcinki dróg.
Pan Wiesław Sowiński:
- Co z solarami?
Wójt Adam Pałys:
- Jest 150 instalacji solarnych. Mieszkańcy są  w trakcie podpisywania umów.
Pan Andrzej Gądek:
-  W Ludwinowie świecą się lampy tam gdzie nie mieszkają ludzie.
- Mieszkańcy mało wiedzą na temat solarów.  Zorganizować spotkanie w tej sprawie .
Wójt Adam Pałys:
- Spotkanie w sprawie solarów odbyło się . Obecnie szczegółowych informacji udziela 
p. Grzegorz Jabłoński.
                      Ad.17. W związku z wyczerpaniem się porządku obrad Przewodniczący  Czesław Stępień  
dokonał zamknięcia XXXIV  Sesji Rady Gminy Solec-Zdrój.

Protokołowała                                                                            Przewodniczący Rady
Danuta Grabda                                                                               Czesław Stępień 
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